
zborovanju, kako se piše »Statistika«. Zato 
so naprošeni tov. upravitelji(ce), da bi ostali 
po zborovanju v dvorani. 

Na dopis tov. Vidmarjeve in dr. glede 
celibata učiteljic odgovarja, da se je sp rejel 
na seji širjega sosveta v Mariboru tozadeven 
protest in Izvršni odbor v Beogradu je do» 
segel, da se ne uvede celibat. 

Odobri se zapisnik zadnjega zborovanja. 
Ponovno se prečitajo imena starih dolž* 

nikov in se sprejme odborov sklep, da se 
izroči izterjanje advokatu. 

Predsednik odbora okrajne učiteljske 
knjižnice poda poročilo o isti in_ nasvete 
glede ustanovitve oblastne knjižnice, t.'da 
okrajne naj ostanejo neokrnjene. 

Enkratni prispevek a 5 Din za centralo 
v Beogradu se odkloni. 

Imenuje se odsek treh članov v svrho 
preštudiranja novega volilnega načina v po* 
verjeništvo. 

Poročilo o seji širjega sosveta v Mari* 
boru odpade, ker je bilo že objavljeno v 
»Učit. Tovarišu«. 

Sprejme se na znanje pogodba med po« 
verjeništvom in Učit. tiskarno. 

Proračun poverjeništva za leto 1928./29. 
se v načelu sprejme, razpišeta pa naj se 
uredniški mesti »Popotnika« in »Zvončka«. 

Nato se vrši volitev delegatov za pokra* 
jinsko in glavno skupščino. 

2. Statistika. V okraju je 265 učiteljstva, 
223 včlanjenih, 74 navzočih pri zborovanju. 

3. Izvenšolsko delo. Tov. referent poziv* 
lja krožke, naj mu pošljejo statistiko o izven* 
šolskem delu. 

4. Slučajnosti. Soglasno se sprejme reso* 
lucija glede disciplinskega postopanja proti 
vodstvu organizacije. 

+ UČITELJSKO DRUŠTVO ZA ME* 
STO MARIBOR IN BLIŽNJO OKOLICO 
se je vršilo dne 24. aprila t. 1. na III. deški 
osnovni šoli v Mariboru. Z dnevnega reda 
posnamemo: 

1. Situacijsko poročilo. Predsednik javi 
konstituiranje odbora. Na novo so pristopili 
v društvo tov. Ravniker Antonija. Alekšič 
Terezija, Petrun Jožef, Bencina Olga, Ko* 
nečnik Ciril in Vodenik Ana. Pozovejo se 
na skupno delo v stanovsko korist. Zveza 
državnih nameščencev je poslala društvu tre« 
solucije glede na stanovanjski zakon, ki. jih 
je društvo solidarno poslalo v Beograd. Tov. 
Grčar opozarja, da te zadeve ne sme učitelj* 
stvo pustiti iz vidika in mora po svojih za= 
stopnikih na odločilnih mestih vse storiti, 
da bo zadeva rešena v prilog socialno bolj 
prizadetim. Prav tako je potrebno in važno, 
da se poverjeništvo in glavno vodstvo ne 
nehata boriti za materijalne in pravne pra= 
vice učiteljstva. Iz vrst tovarišic je prišle 
vprašanje, kako je s celibatom. Predsednik 
opozori na svoječasni sklep učiteljskega dru
štva, da poverjeništvo ukrene vse potrebno 
da se celibat ne uvede, ker je smatrati ce'i: 
bat kot kršenje osnovnih pravic svobodne 
državljanke. Poverjeništvo se naproša, da 
se za pravilno rešitev te . zadeve zavzame 
Seja širjega sosveta se je vršila 15. aprits 
t. 1. v Mariboru. Natančno poročilo je izšle 
v zadnjih dveh številkah »Učit. Tov.«. 

2 Samo izobrazba. Tov. šolski nadzornik 
Tomažič poroča, da radi inšpekcijskega po* 
tovanja n.e bo mogel več sklicevati in voditi 
samoizobraževalnih pedagoško didaktičnih 
sestankov, ki jih ima društvo vsakih 14 dni 
in predlaga, če društvo želi, da se bodo ti 
diskusijski sestanki še vršili., naj izbere to* 
variša, ki bi sestanke skliceval in vodil. Tov. 
predsednik sporoči, da sta bila v tej zadevi 
pri njem tudi tov. prof. Žgeč in Rode, pied* 
sednik in podpredsednik pedagoške centrale, 
ki sta izrazila željo, naj vodi učiteljstvo sa* 
mo te sestanke. Izvolita se tov. Cvetko Fran 
in Anica Mešičkova, ki bosta sporazumno 
z vodstvom pedag. centrale sklicevala in vo* 
dila te samoizobraževalne sestanke. Prvi na* 
slednji sestanek se določi na 8. maja t. 1. ob 
4. uri popoldne v deški meščanski *oli. na 
tem sestanku bo poročal tov. Skali o med* 
narodni razstavi delovne šole v Lipskem; 
zaključila pa se bo tudi debata o delovnem 
principu v elementarnem razredu. Naroči se 
tov. Cvetku in Mešičkovi, da o teh sestan* 
kih pošiljata kra"tka poročila v »Učit. Tov.«. 
O dosedanjih sestankih ni še nihče poročal, 
ki jih je bilo v 'tem šolskem letu že 9 in so 
se jih poleg mnogo domačih tovarišev ude* 
leževaii tudi tovariši okoliškega društva. 
Redna udeležba 50 tov. 

3. Predavanja. Tov. ravnatelj deške me* 
ščanske šole v Mariboru Humek je viharno 
pozdravljen začel svoj govor o »Merstvu v 
osnovni šoli z ozirom na delovni princip«. 
Po predavanju se je razvila živahna debata, 
ki je razjasnila marsikatero nejasnost v po* 
davanju tega predmeta v osnovni šoli. Tov. 
Humek je žel za svoje važno in zelo potreb* 
no predavanje viharen aplavz. Tov. pred* 
sednik se mu je v imenu društva najtopleje 
zahvalil. 

Tov. M a j c e n je nato govoril o Lav* 
tarjevih računicah. Tov. Senkovič je posla! 
depis, v katerem naproša društva, da bi o 
Lavtarjevih računicah razpravljala in po 
možnosti, kakor svoj čas uradne konference, 
se odločila za obvezno vpeljavo Lavtarjevih 
računic v osnovne šole. 

4. Sklepi. Društvo sklene, da o obvezni 
upeljavi Lavtarjeve računice ne more skle* 
pati. dokler ne bo podrobno razpravljalo o 
pcuku računstva v osnovni šoli. 

Stanovska organizacija UJU 
Iz društev: 

Porodila: 
+ UČITELJSKO DRUŠTVO LJUB: 

LJANA»OKOLICA je zborovalo na Vrhnik 
9. junija t. 1. po običajnem dnevnem redu. 

1. Situacijsko poročilo. Tov. predsednik 
otvori zborovanje in pojasni, da se vrši zbo^ 
rovanje na Vrhniki zato, da se ugodi enkral 
tudi manjšini, ki je želela zborovati izven 
Ljubljane. 

Pozdravi tov. Ribičiča, zastopnika pover 
jeništva UJU. 

Dalje naznanja, da je naprosil odbor gg 
nadzornika, naj bi pojasnila na današnjerc 


